

Brendan Hanley

Member of Parliament

Député du Yukon

brendan.hanley@parl.gc.ca

Ottawa

213 Justice
House of Commons
Ottawa, Ontario
K1A 0A6
Tel.: 613-995-9368
Fax: 613-995-9368

Yukon

204 Black Street
Whitehorse, Yukon
Canada
Y1A 2M9
Tel.: 867-668-6565
Fax: 867-668-6570

FOR IMMEDIATE RELEASE:
November 4, 2022

Fall Economic Statement 2022 is Released

Yesterday, the Honourable Chrystia Freeland, Deputy Prime Minister and Minister of Finance, released the [Fall Economic Statement 2022](#).

Highlights from the Fall Economic Statement 2022 for the Yukon

- Eliminating Interest on Student Loans

With life becoming more expensive for many recent graduates, the government is taking new, permanent steps to reduce the burden of student loans on young Canadians so they can invest in building their futures. The 2022 Fall Economic Statement proposes to make the federal portion of all Canada Student Loans and Canada Apprentice Loans permanently interest-free, including those currently being repaid.

- Lowering Credit Card Transaction Fees for Small Businesses

The government intends to enter into negotiations with the payment card industry and businesses to lower credit card transaction fees for small businesses in a manner that does not adversely affect other businesses and protects existing reward points for consumers. On November 3, the government published draft legislative amendments to the Payment Card Networks Act. Should the industry not come to an agreed solution in the months to come, the government will move forward with these draft legislative proposals in the New Year and move forward on regulating credit card transaction fees.

- A new, quarterly Canada Workers Benefit

The Canada Workers Benefit (CWB) is a refundable tax credit that tops up the income of about 3 million of our lowest-paid, and often most essential workers in a typical year. It is currently delivered through tax returns, meaning Canadians who receive it need to wait until the tax year is over to receive the support that helps them pay for day-to-day essentials like groceries and rent.

The 2022 Fall Economic Statement proposes to provide \$4 billion over six years, starting in 2022-23, to automatically issue advance payments of the CWB to people who qualified for the benefit in the previous year, starting in July 2023 for the 2023 taxation year, putting more money in workers' pockets to help cope with the rising cost of living.

Additional Measures:

[Click here](#) for the affordability backgrounder

[Click here](#) for the housing backgrounder

[Click here](#) for the jobs backgrounder

“In the face of global inflation, the Fall Economic Statement’s targeted measures continue to build upon the responsible fiscal policy of this year’s Budget and Affordability Plan. Our government remains steadfast in supporting the resilience of Canadian families and businesses against economic challenges. As the country with the lowest deficit and the lowest debt-to-GDP ratio in the G7, our government will continue investing in Canadians, including Yukoners, in creating good jobs, housing, and an innovative net-zero economy.”

- Brendan Hanley, Member of Parliament for the Yukon

Brendan Hanley

Member of Parliament

Député du Yukon

brendan.hanley@parl.gc.ca

Ottawa

213 Justice
House of Commons
Ottawa, Ontario
K1A 0A6
Tel.: 613-995-9368
Fax: 613-995-9368

Yukon

204 Black Street
Whitehorse, Yukon
Canada
Y1A 2M9
Tel.: 867-668-6565
Fax: 867-668-6570

POUR DIFFUSION IMMEDIATE:

Le 4 novembre 2022

L'Énoncé économique de l'automne de 2022 est publié

Hier, Chrystia Freeland, la vice-première ministre et ministre des Finances, a publié:

[Énoncé économique de l'automne de 2022.](#)

Faits saillants de L'Énoncé économique de l'automne de 2022 pour le Yukon

- Éliminer les intérêts sur les prêts d'études

Alors que le coût de la vie est de plus en plus élevé pour de nombreux nouveaux diplômés, le gouvernement prend de nouvelles mesures permanentes pour réduire le fardeau des prêts étudiants des jeunes Canadiens et les aider à investir dans leur avenir. L'Énoncé économique de l'automne de 2022 propose d'éliminer de façon permanente la portion fédérale des intérêts sur tous les prêts d'études canadiens et les prêts canadiens aux apprentis, y compris ceux qui sont actuellement remboursés.

- Réduire les coûts de transaction des cartes de crédit pour les petites entreprises

Le gouvernement entend négocier avec l'industrie des cartes de paiement et les entreprises afin de réduire les coûts de transaction de cartes de crédit pour les petites entreprises sans nuire aux autres entreprises et en protégeant les points de récompense existants pour les consommateurs. Le 3 novembre, le gouvernement a publié un projet de modifications législatives à la Loi sur les réseaux de cartes de paiement. Si l'industrie ne parvient pas à une solution convenue au cours des prochains mois, le gouvernement présentera, l'année prochaine, ces projets de propositions législatives et ira de l'avant avec la réglementation des frais de transaction des cartes de paiement.

- Un nouveau paiement trimestriel de l'Allocation canadienne pour les travailleurs

L'Allocation canadienne pour les travailleurs (ACT) est un crédit d'impôt remboursable qui, au cours d'une année normale, complète le revenu d'environ trois millions de travailleurs parmi les moins bien rémunérés, et souvent les plus essentiels. Elle est actuellement versée au moyen des déclarations de revenus, ce qui signifie que les Canadiens qui en bénéficient doivent attendre la fin de l'année d'imposition pour recevoir l'aide qui leur permet d'acheter des produits essentiels, comme l'épicerie, et de payer leur loyer.

L'Énoncé économique de l'automne de 2022 propose de verser 4 milliards de dollars sur six ans, à compter de 2022-2023, de sorte à émettre des paiements anticipés automatiques de l'ACT pour ceux qui y étaient admissibles l'année dernière, à compter de juillet 2023 pour l'année d'imposition 2023 afin de mettre plus d'argent dans les poches des travailleurs pour les aider à faire face à l'augmentation du coût de la vie.

Mesures supplémentaires:

[Cliquez ici](#) pour les fiches d'information sur l'abordabilité

[Cliquez ici](#) pour les fiches d'information sur le logement

[Cliquez ici](#) pour les fiches d'information sur les emplois

« Dans le contexte inflationniste mondial, les mesures ciblées contenues dans l'Énoncé économique de l'automne continuent de s'appuyer sur la politique fiscale responsable énoncée dans le budget de cette année et le plan sur l'abordabilité. Notre gouvernement a la ferme intention de soutenir la résilience des familles et des entreprises canadiennes face à ces difficultés économiques. Notre pays ayant le plus faible déficit et l'endettement le moins élevé par rapport au PIB parmi les pays du G7, notre gouvernement continuera d'investir dans les Canadiennes et les Canadiens, y compris dans la population du Yukon, en vue de créer de bons emplois, des logements et une économie carboneutre novatrice. »

- Brendan Hanley, député du Yukon